
Zápis z Kulatého stolu pro NNO v sociálních službách
dne 20. 09. 2013 v Olomouci

Přítomni  za  OK  a  KÚOK:  Mgr.  Kubjátová,  Mgr.  Vočka,  Ing.  Spáčilová,

Mgr. Hrobařová, Ing. Němcová, pí Gottvaldová

Ostatní přítomní:  poradkyně hejtmana pro NNO Milada Šnajdrová, zástupci NNO

dle prezenční listiny

Průběh a témata jednání:

1. Poradkyně hejtmana Milada Šnajdrová přivítala přítomné hosty a projevila lítost

nad tím, že nikdo ze zástupců přihlášených NNO nereagoval na její výzvu poslat

předem  okruhy  témat,  které  chtějí  probrat,  popř.  s kým z kompetentních

úředníků  KÚOK,  úřadu  práce  a  ministerstva  chtějí  hovořit,  také  nad  počtem

přihlášených. Zdůraznila, že neobdržela jediný podnět, nebo návrh a podotkla, že

do budoucna bude vhodné, aby na některý z příštích kulatých stolů byl přizván

zástupce  NZRP,  SKOK,  Asociace  vzdělavatelů  v soc.  službách,  Úřadu  práce

nebo  například  i  Ministerstva  spravedlnosti  k objasnění  výkladu  ministerstva

k občanskému zákoníku.

2. Poradkyně hejtmana vyzvala zástupce NNO, aby seznámili přítomné s tím, co si

myslí, že se jim za poslední rok nejvíce povedlo a s čím jsou nejvíce spokojeni.

Všichni zhodnotili největší úspěchy své práce a někteří vyslovili své potěšení nad

novou spoluprací KÚOK s NNO a nad tím, že dostali  větší  prostor k vyjádření

svých připomínek a kvitovali milé a vstřícné přijetí na KÚOK. 

3. Náměstkyně Kubjátová nastínila  nejistou situaci kolem financování  NNO na

rok 2014. Konstatovala, že v současné době nikdo neví, jaký objem financí bude

příští  rok  vyčleněn  pro  NNO,  také  vzhledem  k politické  situaci

a nepředvídatelnému povolebnímu uspořádání.  Dle vyjádření  paní  náměstkyně

by částka na rok 2014 měla korespondovat s objemem prostředků na rok 2013,

ale s jistotou to nelze určit. 

4. Zástupce Arcidiecézní  charity  Olomouc Ing.  Keprt  zdůraznil  důležitost  kvalitní

komunikace mezi  úřadem  a  NNO.  V této  souvislosti  vyzdvihl  webový  portál

Pardubického  kraje,  kde  dostali  NNO  svůj  prostor  a  komunikují  tak  s KÚPK

prostřednictvím krajského webu a kde mohou všichni získat aktuální informace

o  aktivitách NNO, jsou zde k dispozici veškeré kontakty na KÚ, adresář NNO,

různé  odkazy,  analýzy  atd.  Ing.  Zuzana  Němcová  vedoucí   koordinačního
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oddělení KÚOK, které má NNO ve své kompetenci v této souvislosti odpověděla,

že také web Olomouckého kraje projde změnami, v rámci kterých by mělo mimo

jiné dojít k vytvoření sekce pro NNO. Ta by měla obsahovat aktuality, informace,

pozvánky na akce, zápisy z kulatých stolů, konferencí apod. 

Poradkyně upozornila, že zmíněný web pro NNO Pardubického kraje je propojený

s portálem  Asociace  NNO  KONEP,  neadministruje  ho  tedy  Krajský  úřad.

Zdůraznila, že by společně s koordinačním oddělením přivítala iniciativu NNO ve

formě  připomínek  a podnětů,  které  jsou  z jejich  hlediska  důležité  a  měly  by

figurovat  na  krajském  webu  v sekci  pro  NNO.  Mgr.  Kubjátová  navázala

s připomínkou, aby podněty ze strany NNO byly pro KÚ realizovatelné.

5. Vzhledem k omezeným finančním prostředkům by náměstkyně uvítala iniciativu

ze strany NNO v podobě kategorizace a optimalizace nabízených služeb. Na

téma  změn  ve  struktuře  sociálních  služeb  se  rozvinula  diskuze.   Účastníci

souhlasili  s  tím,  že některé  organizace se stejným zaměřením se „doublují“

i „triplují“,  vzájemně  si  konkurují a  bylo  by  dobré,  aby  se  ze  strany  NNO

vyprofilovaly jednotlivé pracovní  skupiny se stejným zaměřením soc. služby,

přičemž  každá  skupina  by  měla  mít  svého  leadera.  Výstupy  z jednání

jednotlivých  skupin  by  měly  být  zpřístupněny  na  webu  OK v sekci  pro  NNO.

Ředitel Keprt v této souvislosti zmínil možnost dvou rovin kulatých stolů. Jedna

rovina,  která  by  měla  řešit  finanční  problematiku,  zákony atd.  a  druhá

konkrétní  problematiku  jednotlivých  pracovních  skupin,  kde  by  se  mohli

leadři  těchto  skupin  uplatnit  se svými  připomínkami  a návrhy  z praxe.  Někteří

zúčastnění namítli, že právo volby je právem každého klienta, který by měl mít

možnost vybrat si mezi různými zařízeními. Dále zástupci NNO diskutovali, jakým

způsobem stanovit cenu za jednotlivé služby.

6. Náměstkyně Kubjátová také upozornila na skutečnost  navýšení rozpočtového

určení daní  (RUD) obcí, které ve svých rozpočtech mají finanční prostředky na

to, aby zajistili sociální služby pro své občany, na rozdíl od kraje, který má pouze

povinnost tyto sociální služby zajistit, ale jeho RUD klesá.

7. Vzhledem  k časovému  omezení  tohoto  setkání  musela  pí  Šnajdrová  diskusi

ukončit  s tím,  že  věří  v přínos  tohoto  prvního  setkání  pro  všechny  a  vyzvala

přítomné, aby se zamysleli nad uspořádáním příštího kulatého stolu a zvážili
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všechny případné podněty, které je zajímají a které jsou pro ně důležité, ať už

ze strany KÚOK, MPSV či jiných subjektů a nabídla svou pomoc při  vytváření

zmiňovaných pracovních skupin.
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